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POLITIPENSIONISTERNES LANDSFORENING 

HOVEDBESTYRELSESMØDE 

afholdtes den 8. februar 2018 kl. 1100 på Ældrecentret i Odense. 

o 0 o 

Til stede var John Jensen – Finn Baad – Poul Erik Jørgensen – Finn Knudsen – Finn 

Iversen – Erik Jelle – Hans Jørgen Blicher Lauritzen – Svend Sandberg – Frits 

Hendriksen – Ole Steffensen – Christa Zabel – Axel Gyntler – Hans Agerbo Jensen, 

Carsten Lind Olsen, Flemming Vibe og Bent Leo Frandsen. 

Formanden, John Jensen, bød velkommen til hovedbestyrelsen – særlig velkomst til 

Bent Leo Frandsen, kreds 5. Formanden fortalte efterfølgende om sin sygdom. Han 

overgav ledelsen af mødet til næstformanden. 

DAGSORDEN: 

 

1. Velkomst & praktiske bemærkninger.  

2. Godkendelse af dagsorden. 

3. Godkendelse af referat fra HB-møde den 5. september 2017. 

4. Orientering fra formanden. 

5. Orientering fra næstformanden/sekretæren. 

6. Status fra hovedkassereren. 

7. Orientering fra medlemssekretæren. 

8. Drøftelse og indstilling af emner til ny formand for Landsforeningen. 

9. Behandling af fremsendt forslag fra ”Lovudvalget”. 

10. Behandling af forslag fra kreds 3. 

11. Behandling af forslag fra kreds 7. 

12. Intern orientering mellem kredsene. 

13. Opsamling på generalforsamling 10. april 2018. 

14. Eventuelt. 
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15. Næste møde – sted ?.  

 

Ad. 1: Velkomst & praktiske bemærkninger. 

 

Næstformanden bød også velkommen til den nyvalgte kredsformand Bent Leo 

Frandsen, kreds 5. Hovedbestyrelsen præsenterede sig efterfølgende. 

 

Ad. 2: Godkendelse af dagsorden. 

 

 

Dagsordenens punkt 4 udgår. 

 

Ad. 3: Godkendelse af referat fra HB-møde den 5. september 2017. 

 

Godkendt uden bemærkninger. 

 

 

 

 

 

Ad: 5: Orientering fra Næstformanden. 

 

Næstformanden orienterede om status for OK18 forhandlingerne, der stadig ikke er 

påbegyndt.  

Ingen henvendelse fra CO10.s pensionistgruppe vedr. OK18 forhandlingerne. 

 

Næstformanden orienterede om fusion mellem LO & FTF. I maj 2015 blev en politisk 

styregruppe nedsat for at arbejde med plan LO-FTF 2020. Der afholdes ekstraordinær 

kongres i forbundne 13. april 2018, hvor organisationerne skal tage stilling til fusionen. 

 

Om hjemmesiden oplyste næstformanden, at der var mellem 42 – 50 opslag i døgnet. 

Der var nu også mulighed for at gå på foreningens facebook side og twitter. 

 

Næstformanden oplevede, at foreningen i øjeblikket var i fremgang og at der var noget 

at ”bygge” videre på. Han foreslog, at hovedbestyrelsen i det kommende år bl.a. 

arbejdede med ”vision, mål og aktiviteter” for foreningens videre arbejde.  

Det kunne bl.a. ske ved at gennemgå foreningens nuværende vision og evt. foretage 

ændringer, f.eks. afklaring af: 

1. Hvor langt er vi nået i forhold til at opnå de nuværende visioner ? 

2. Skal der ske revision af vores visioner – og hvordan skal vi i givet fald arbejde med 
det i foreningen ? 

3. Hvilke aktiviteter skal vi iværksætte i år for at synliggøre vores forening ? 

4. Konkret planlægning af aktiviteterne, herunder afklaring af, hvilke behov der er for 
at inddrage ressourcepersoner uden for bestyrelsen, f. eks. fra medlemskredsen, 
til at gennemføre de planlagte aktiviteter 

5. Afklaring af de økonomiske forudsætninger for at aktiviteterne kan gennemføres. 
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Hovedbestyrelsen tog oplægget til efterretning. Behandles efterfølgende i FU. 

 

 

Ad. 6: Status fra hovedkassereren. 

 

Hovedkassereren gennemgik regnskab og formueregnskab for 2017 samt 

budgetforslag 2018. Regnskabet er godkendt af revisorerne og udleveret til 

hovedbestyrelsen. 

Hovedbestyrelsen godkendte regnskabet uden bemærkninger. 

 

Ad. 7: Orientering fra medlemssekretæren. 

 

Medlemssekretæren kunne oplyse, at Landsforeningen har 2454 medlemmer og 

medlemstallet stiger stadig. 

 

Ad. 8: Drøftelse og indstilling af emner til ny formand for Landsforeningen. 

 

En enig hovedbestyrelse indstiller:  

 

Finn Steen Baad, som ny formand - valgt for 2 år. 

Hans Agerbo Jensen, kreds 11 som ny næstformand/sekretær – valgt for 1 år. 

 

 

 

 

Ad. 9: Behandling af fremsendt forslag fra ”Lovudvalget”. 

 

Lovudvalget (Hans Agerbo Jensen og Finn Baad) fremlagde forslag til ændringer i 

foreningens vedtægter.  

 

Ny § 4  

Gennemgået og godkendt. 

 

§ 11 

Tilføjelse godkendt. 

 

Ny § 11, stk. 2 

Hovedbestyrelsen havde en grundig drøftelse af forslaget. Kredsformændene fremførte 

deres bemærkninger, bl.a. Carsten Olsen kreds 9, som ikke kunne godkende dele af 

teksten. Flere kredsformænd kom med indlæg i debatten. 

Hovedbestyrelsen besluttede, at fastholde den nuværende § 11 – afsnit 

Ekstraordinær generalforsamling. 

 

Ny § 13 st. 2 
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Gennemgået og godkendt 

 

 

Ad. 10: Behandling af forslag fra kreds 3. 

 

Kredsformand Hans Jørgen Blicher Lauritzen, kreds 3, ønskede oplysninger om 40-års 

hæderstegn som var blevet indstiftet af Rigspolitichefen. 

Næstformanden kunne oplyse, at han via Politiforbundet havde fået oplyst, at et 

cirkulærer omkring 40-års hæderstegn i politiet var udfærdiget, men endnu ikke 

godkendt. Cirkulæret havde virkning fra 1. januar 2018. Hæderstegnet består af 

egeblade som sættes på 25-års hæderstegnet. Hæderstegnet vil blive givet til kollegaer, 

der i 2015 – 2016 og 2017 (overenskomstperioden)og fremefter opfylder betingelserne 

for hæderstegnet. 

 

Ad.11: Behandling af forslag fra kreds 7. 

 

Kredsformand Ole Steffensen, kreds 7, havde fremsendt forslag om, at lokalforeninger 

der ikke har gratis adgang til mødelokaler, kan få tilskud til lokaleleje, først og fremmest 

fra kredsene, men måske også foreningen. 

Baggrunden for forslaget er, at man i første omgang i hovedbestyrelsen drøfter emnet 

og måske finder frem til et resultat, hvor alle kredsene bliver enige om, at der støttes op 

om lokalforeningerne. 

Hovedbestyrelsen drøftede forslaget, uden at der på nuværende tidspunkt blev fundet 

en brugbar løsning eller taget stilling til forslaget. 

Behandles efterfølgende i FU. 

 

Ad. 12: Intern orientering mellem kredsene. 

 

Kreds 1: 

Kredsformand Finn Teddy Iversen, oplyste, at han havde nået sit mål for kredsen, 

nemlig 300 medlemmer. Han glædede sig over, at der var startet en ny lokalforening i 

Frederikshavn. 

Kredsen ville give tilskud til lokalforeninger efter ansøgning. 

 

 

 

Kreds 2: 

Kredsformand Erik Jelle, oplyste, at kredsen havde arrangeret en udflugt med sejltur på 

Silkeborgsøerne. Foreningen havde 10 års fødselsdag i år. 

 

Kreds 3: 

Kredsformand Hans Jørgen Blicher Lauritzen, kunne fortælle, at der var god gang i 

lokalforeningerne i kredsen. Kredsen blandede sig ikke m.h.t. arrangementer og andet i 

lokalforeningerne. Han fandt, at denne løsning var god. 

 

Kreds 4: 
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Kredsformand Svend Sandberg, kunne fortælle, at seniorklubberne i kredsen havde haft 

et ret stort aktivitetsniveau med god tilslutning. Der var afholdt et arrangement i 

Fredericia, hvor foredragsholderen var Rita Knudsen, der fortalt levende om tiden med 

sin demente mand Aage. 

Ved kredsens kommende generalforsamling er inviteret 2 kursusledere fra Brandbjerg 

Højskole, der skal fortælle om, hvad højskolen står for og hvad den kan tilbyde. 

 

Kreds 5: 

Kredsformand Bent Leo Frandsen, oplyste, at han var nyvalgt på generalforsamlingen 

den 6. februar og havde derfor ingen oplysninger om arbejdet i kredsen. 

Han ville prøve at igangsætte nogle initiativer rundt i lokalkredsene. 

 

Kreds 6: 

Kredsformand Fritz Hendriksen, forklarede, at man i kreds 6 havde afholdt et 

arrangement, hvor en kollega fra rejseholdet havde fortalt om ”Tøndersagen”. Et 

virkeligt godt foredrag om en ”grim” sag.  

Et foredrag som kan anbefales og foredragsholder Tom Christensen kan kontaktes på 

mail: tch005@hotmail.com  

Kredsformanden fandt, at foreningens medlemsregister var utidssvarende og vanskeligt 

at bruge. Flere kredsformænd tilsluttede sig dette synspunkt. 

Fu vil på næste møde drøfte spørgsmålet. 

 

Kreds 7:  

Kredsformand Ole Steffensen, oplyste, at kredsen havde arrangeret en tur til ”Globen - 
Visual Climate Center”, Holeby.  

Kreds 8: 

Kredsformand Christa Zabel, oplyste, at kredsen afholdt et årligt arrangement i form af 
en tur til forskellige seværdigheder. I 2018 er turen planlagt til Jægerspris slot. 

Omkring problemer med lokaler, oplyste kredsformanden, at kredsen var blevet tilbudt 
at låne en spejderhytte. 

 

Kreds 9: 

Kredsformand Carsten Lind Olsen, oplyste, at kredsen havde afholdt en god 
generalforsamling, der havde været mange deltagere og gode drøftelser. Havde bl.a. 
drøftet forslag til ændringer i Landsforeningens vedtægter. 

 

Kreds 10: 

Kredsformand Axel Gyntler, fortalte, at kredsen havde afholdt generalforsamling i en 
positiv ånd, hvilket lover godt for det kommende års arbejde.  
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Kreds 11: 

Kredsformand Hans Agerbo Jensen, henviste til næstformandens beretning om, at 
lægge flere initiativer kredsens regì Det havde også været kredsformandens intention, 
men det kunne ikke lade sig gøre. I kreds 11 er der 3 lokalklubber – København – 
Frederiksberg og Pet, som selv tager sig af afviklingen af arrangementer. 

Kredsen afholder dog også arrangementer, bl.a. 10. okt., hvor Prins Henrik, s 
kammertjener Arne Anker Andersen, holder foredrag. 

Kredsformanden henviste til Flügges hjemmeside - http://www.hans-flygge.dk/polsenior/ 
-, hvor arrangementerne opdateres. 

 

Kreds 12: 

Kredsformand Flemming Vibe, oplyste, at kredsen havde afholdt generalforsamling og 
kredsformanden var blevet genvalgt. Kredsen har 34 medlemmer og 11 medlemmer var 
mødt til generalforsamlingen. På  

generalforsamlingen var der fremkommet ønsker om forskellige arrangementer. Det var 
nyt, idet der ikke i de senere år havde været interesse for noget sådant. 

Kredsen var positiv og man kunne stadig komme på politistationen for at holde møder. 

 

Ad. 13: Opsamling på generalforsamling 10. april 2018. 

 

Næstformanden oplyste, at planen for generalforsamlingen var klar og at dagsorden 

med bilag vil udsendt umiddelbart efter at sidste kreds har afholdt generalforsamling. 

 

Ad. 14: Eventuelt. 

 

Intet til dette emne. 

 

Ad. 15: Næste møde – sted ?.  

 

Næste møde blev fastsat til 4 og 5. september 2018 i Bogense. 

 

Næstformanden takkede for et godt møde og ønskede mødedeltagerne en god 

hjemrejse. 

 

Mødet afsluttet kl. 1440. 

 

Finn Steen Baad 

Sekretær 

 

http://www.hans-flygge.dk/polsenior/

